
 Radikale	Venstre	-	Frederiksberg  

19-03-2024	 Side	1	af	5 BTS 

Referat	

Ordinær	generalforsamling	19-03-2024	kl.	19:00-21:30.	

Sted	
Allégade	10,	Hestestalden.	
	
Deltagere	
Der	var	fremmødt	26	stemmeberettigede	medlemmer,	herudover	2	gæster		
	
Referat	
	
1. Valg	dirigent	

1.1. Viktor	Dylander	blev	valgt	som	dirigent	
1.2. Victor	takkede	for	valget,	hvorefter	han	konstaterede,	at	generalforsamlingen	var	

rettidigt	indkaldt	og	beslutningsdygtig.	
	
2. Valg	af	referent	og	stemmetællere	

2.1. Referent:	Bo	Thisted	Simonsen	blev	valgt.	
2.2. Stemmetællere:	Gudny	Eysteroy	og	Freja	Fokdal	blev	valgt.	

	
3. Forelæggelse	af	formandskabets	beretning	til	godkendelse.		
3.1. Morten	Mosegaard	Schiellerup	Bager	og	Ida	Bech	Karlsen	fremlagde	som	formand	og	

næstformand	sin	beretning:	
	

Morten:	
”Kære	alle	sammen.		
Hvor	er	det	dejligt	at	se	jer	i	aften	til	vores	årlige	generalforsamling	her	i	Radikale	
Venstre	Frederiksberg.	Uden	at	det	skal	blive	sådan	helt	state-of-the-union	agtigt,	så	
lad	mig	starte	med	at	slå	fast,	at	vi	har	en	stærk	forening	her	på	Frederiksberg	–	og	den	
bliver	stærkere	endnu.	Det	vi	er	mest	stolte	af	det	seneste	år,	er	nemlig	jer.	Alle	jer	som	
er	med	til	at	tegne	vores	forening;	om	det	er	vores	seje	bestyrelse,	vores	kompetente	
og	arbejdsomme	kommunalpolitikere	og	alle	jer	andre	som	bare	har	lyst	til	at	komme	
til	et	møde,	lærer	noget	ny,	være	sociale	og	bakke	op	om	den	radikale	sag.		
Rent	kommunalpolitisk	har	det	være	et	godt	år,	men	nogle	vigtige	fremskridt	på	
arbejdet	med	at	transformere	hospitalsgrunden	og	tage	nogle	svære	valg	i	forbindelse	
med	budgettet.	Vi	havde	for	bare	nogle	få	uger	siden	vores	midtvejsstatus,	hvor	vi	
evaluerede	lidt	på	de	radikale	mærkesager	her	halvvejs	mod	næste	kommunalvalg.	En	
fantastisk	aften,	som	på	mange	måder	var	vores	bestyrelsesmedlem	Pers	signatur	på	
året	der	gik,	godt	arrangeret	sammen	med	Torben.	Det	har	nemlig	været	vigtig	for	
bestyrelsen	det	seneste	år,	at	vi	som	forening	i	stigende	grad	beskæftiger	os	med	
politik	–	det	er	alt	andet	lige	derfor,	at	man	jo	melder	sig	ind	i	et	politisk	parti.	Der	skal	
lyde	en	stor	tak	til	Lone,	Freja	og	Ruben	for	det	store	arbejde	i	kommunalbestyrelsen	i	
det	forgangene	år	–	og	for	det	gode	og	tætte	samarbejde	som	I	har	indbudt	os	i	
formandskabet	og	bestyrelsen	til.	
Politik	er	der	også	blevet	talt	når	vi	fx	inviterede	Dansk	Folkepartis	Christian	Bülow	på	
vores	koncept	”vin	&	politik”.	En	aften	som	fik	selv	en	DF’er	til	at	indrømme	at	
Danmark	først	ikke	altid	er	den	rette	løsning	–	særligt	når	det	handler	om	



 Radikale	Venstre	-	Frederiksberg  

19-03-2024	 Side	2	af	5 BTS 

produktionen	af	vin.	Vi	fik	en	absolut	frygtelige	flaske	dansk	vin,	til	
generalforsamlingens	orientering.	Men	vi	fik	først	og	fremmest	en	god	demokratisk	
debat	med	nogen	vi	ikke	er	enige	med.	Og	det	kan	lyde	banalt,	men	jeg	synes	at	det	er	
en	hjørnesten	i	hvad	det	vil	sige	at	have	et	demokratisk	sindelag,	at	man	kan	det.	Vi	
håber	at	få	nogle	flere	udviklende	politiske	debatter	det	kommende	år	–	og	allerhelst	
politiske	vinaftener,	hvis	I	spørger	mig.	
	
Ida:	
Vi	blev	også	klogere	på	retspolitik	da	vores	egen	Bo,	som	i	øvrigt	gør	det	fantastisk	
arbejde	som	kasserer,	afholdte	et	spændende	aftenarrangement	om	bevisførelse	med	
DNA	i	det	danske	retssystem	-	og	de	alle	dilemmaer,	der	følger	med.		
Hovedstadens	grundlovsdag	blev	endnu	et	fantastisk	arrangement	i	år	–	velbesøgt	og	
med	både	Lone	og	Samira	som	talere.	Det	er	et	vigtigt	arrangement,	måske	særligt	i	de	
her	år,	hvor	det	liberale	demokrati	er	under	angreb	indefra	mange	andre	steder	i	
vesten.	Marie	måtte	kaste	sig	ud	i	et	større	planlægningsprojekt	med	kort	varsel	og	
resultatet	blev	en	rigtig	flot	dag	med	omkring	70	gæster.		
Det	blev	også	året	hvor	vi	måtte	sige	farvel	til	vores	to	folketingskandidater.	Ruben	
Kidde	til	storkredsen	og	Gentofte	og	der	skal	lyde	en	særlig	tak	for	at	du	har	stillet	dig	
til	rådighed	de	sidste	mange	år	og	vi	er	glæde	for	at	du	vil	stille	dig	til	rådighed	for	
kommunalbestyrelsen	fortsat.	Caroline	Breinholt	skal	en	tur	til	Bruxelles	lidt	
præmaturt	med	udenrigstjenesten	og	vi	kommer	til	at	savne	hende	–	men	heldigvis	
kommer	hun	jo	hjem	igen	på	et	tidspunkt.	Derfor	er	det	jo	også	en	spændende	aften	
hvor	vi	skal	have	valg	nogle	nye	folketingskandidater,	som	forhåbentlig	vil	blive	et	
stærkt	aktiv	for	Frederiksberg	de	kommende	år.		
Og	et	stærkt	Frederiksberg	er	der	brug	for	det	kommende	år.	Vi	har	allerede	om	få	
måneder	et	EP-valg	hvor	vi	skal	have	sendt	Sigrid	til	Bruxelles.	Vi	har	en	regeringen,	
der	så	sent	som	i	dag	mistede	sit	flertal	–	så	vores	folketingskandidater	skal	jo	nok	
hurtigt	blive	klar	i	starthullerne.	Og	så	har	vi	et	kommunalvalg	om	halvandet	år	hvor	vi	
gerne	måtte	blive	tungen	på	vægtskålen	og	få	et	styrket	radikal	gruppen	på	rådhuset.	
Og	forudsætningen	for	alle	de	ambitioner	er	et	stærkt	Radikal	Venstre	Frederiksberg	
også	det	kommende	år.					
	
Morten:	
Derfor	vil	vi	gerne	sige	tak	for	et	helt	fantastisk	samarbejde	i	bestyrelsen.	For	der	er	jo	
nok	at	lave;	men	det	er	jo	sjovest	når	man	gør	det	som	et	hold.	Vi	har	været	så	heldige	
både	at	have	garvede	kræfter	som	Jens-	Christian,	Anne	og	Gudny	men	også	nye	
tilkomne	i	Trine	og	Marie.	Vigtigst	er,	at	vi	har	arbejdet	sammen,	fået	vendt	de	
forskellige	perspektiver	på	alle	emner	-	og	i	øvrigt	haft	det	fantastisk	godt	sammen	
socialt.		
Afslutningsvist	vil	jeg	på	en	personlig	note	gerne	sige	tak	for	den	tillid	som	I	har	vist	
mig	som	formand	her	i	Vatikanstaten.	Som	nogle	af	jer	ved	skete	der	nemlig	det	i	sidste	
uge,	at	min	hustru	og	jeg	blev	en	halv	mellemstor	villa	i	Hellerup	rigere;	men	det	
betyder	også,	at	jeg	ikke	kan	fortsætte	som	formand	nu	jeg	flytter	fra	kommunen.	Og	
det	er	lidt	bittersødt	–	fordi	jeg	kan	rigtig	godt	lide	at	være	formand	(sådan	helt	
generelt),	og	mere	specifikt	særligt	her	på	Frederiksberg.	Jeg	synes,	at	vi	er	ved	at	
bygge	noget	helt	fantastisk	her	på	Frederiksberg.	Vi	er	ved	at	blive	en	mere	aktiv	og	
politisk	forening	-	og	vi	er	et	smaddergodt	fællesskab.	Og	den	udvikling	vi	er	i	gang	
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med,	er	ikke	afhængig	af	én	men	af	det	fællesskab	vi	er.	Derfor	er	det	også	med	en	vist	
fortrøstning,	at	jeg	nu	tager	mig	selv	ud	af	ligningen,	vel	vidende	at	I	andre	er	her	-	og	
bygger	videre.	
Tak	for	ordet.”	

3.2. Beretningen	blev	godkendt	ved	applaus.	
	
4. Forelæggelse	af	revideret	regnskab	til	godkendelse.		

4.1. Bo	Thisted	Simonsen	fremlagde	regnskabet.	
4.2. Revisor	Jeppe	Holt	har	sendt	følgende	kommentarer	til	regnskabet:	

4.2.1. Som	aftalt	kommer	her	min	godkendelse	af	regnskabet	på	skrift.	Jeg	har	
gennemgået	regnskab	og	kvitteringer,	og	det	ser	ganske	fornuftigt	og	helt	korrekt	
ud,	så	jeg	har	ikke	noget	at	udsætte	ift.	at	indstille	det	til	godkendelse	på	
generalforsamlingen	

4.3. Regnskabet	blev	godkendt.	
	
5. Fastsættelse	af	kontingent	

5.1. Bestyrelsen	indstiller	samme	kontingent	som	sidste	år,	herunder	at	følge	
hovedstadens	kontingentfastsættelse,	hvilket	medfører	at	RU-medlemmer	under	30	år	
har	et	kontingent	på	10	kr.	årligt.	

5.2. Forslag	til	fastsættelse	af	kontingent	blev	vedtaget.	
	
6. Behandling	af	indkomne	forslag	

6.1. Der	var	ikke	indkommet	forslag	til	generalforsamlingen	
	
7. Valg	af	formand	

7.1. Morten	Mosegaard	Schiellerup	Bager	meddelte,	at	han	ikke	genopstiller	som	formand,	
da	han	fraflytter	kommunen.	

7.2. Ida	Bech	Karlsen	stillede	sig	til	rådighed	som	formand.	Ida	er	siddende	næstformand,	
og	har	indgået	i	et	aktivt	og	levende	formandskab	det	seneste	år.	
7.2.1. Ida	præsenterede	sig	selv,	arbejdet	i	den	nuværende	bestyrelse	og	sine	visioner	

for	arbejdet	for	bestyrelsen	med	hende	som	formand.	
7.3. Ida	Bech	Karlsen	blev	valgt	som	formand	ved	applaus.	

	
8. Valg	af	øvrige	bestyrelsesmedlemmer:	mindst	3	og	højst	10.	Følgende	8	blev	valgt,	

og	det	blev	besluttet,	at	bestyrelsen	i	det	kommende	forenings-år	er	bemyndiget	til	
at	supplere	sig	selv	med	op	til	to	ekstra	medlemmer.	
8.1. Anne	Eskildsen	
8.2. Bo	Thisted	Simonsen	
8.3. Gudny	Eysturoy	
8.4. Jens-Christian	Navarro	Poulsen	
8.5. Magnus	Hegelund	Christiansen	
8.6. Marie	Kruchov	
8.7. Per	Toni	Hansen	
8.8. Torben	Krogh	

	
9. Valg	af	revisor	og	revisorsuppleant	

9.1. Som	revisor	blev	valgt	Jeppe	Holt.	
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9.2. Som	1.	revisorsuppleant	blev	valgt	Morten	Mosegaard	Schiellerup	Bager	
9.3. Som	2.	revisorsuppleant	blev	valgt	Isabel	Havndrup	Aackmann	

10. Valg	af	medlemmer	og	stedfortrædere	til	Storkredsforsamlingen,	jf.	storkredsens	
vedtægter	§6	stk.	2-4.	Foreningen	har,	udover	formanden	der	er	født	medlem,	8	
pladser.	Følgende	blev	valgt:	
10.1. Anne	Eskildsen	
10.2. Gudny	Eysturoy	
10.3. Jens-Christian	Navarro	Poulsen	
10.4. Jes	Søe	Pedrsen	
10.5. Mads	Bay	
10.6. Magnus	Hegelund	Christiansen	
10.7. Marie	Kruchov	
10.8. Per	Toni	Hansen	

	
11. Valg	af	delegerede	til	landsforbundets	landsmøde.	15	pladser	til	rådighed.	Følgende	

blev	valgt:	
11.1. Agathe	Engell	
11.2. Anne	Eskildsen	
11.3. Bo	Thisted	Simonsen	
11.4. Frederik	Rosberg	
11.5. Freja	Fokdal	
11.6. Gudny	Eusteroy	
11.7. Ida	Bech	Karlsen	
11.8. Isabel	Havndrup	Aackmann	
11.9. Jes	Søe	Pedersen	
11.10. Lone	Loklind	
11.11. Mads	Bay	
11.12. Marie	Kruchov	
11.13. Mette	Nord	
11.14. Per	Toni	Hansen	
11.15. Ruben	Kidde	
11.16. 1.	suppleant:	Jens-Christian	Navarro	Poulsen.	
	

12. 	Orientering	om	budget	for	kommunalvalget	2025	
12.1. Bestyrelsen	fremlagde	til	orientering	det	foreløbige	budget	for	valgkampen	til	

kommunalvalget	i	2025.	
	
13. 	Valg	af	spidskandidat	til	kommunalvalget	2025	

13.1. Som	udmeldt	pr.	mail	til	medlemmerne	d.	31-10-2023	skal	vi	ved	den	ordinære	
generalforsamling	2024	vælge	spidskandidat	til	kommunalvalget	2025.	De	øvrige	
kandidater	vælges	på	et	opstillingsmøde	i	oktober.	Lone	Loklindt	har	stillet	sig	til	
rådighed	som	kandidat	til	pladsen	som	spidskandidat	til	kommunalvalget	for	2025.		

13.2. Lone	Loklind	præsenterede	sig	selv,	arbejdet	i	den	nuværende	
kommunalbestyrelse	og	sine	visioner	for	arbejdet	som	spidskandidat	til	
kommunalvalget.	

13.3. Lone	Loklind	blev	valgt	som	spidskandidat	til	kommunalvalget	2025.	
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14. 	Beslutning	om	hvorvidt	kommuneforeningen	selv	vil	opstille	folketingskandidater,	
eller	om	foreningen	som	hidtil	vil	opstille	folketingskandidater	som	en	del	af	det	
samlede	Hovedstadens	Radikale	Venstre.	
14.1. Bestyrelsen	foreslår	den	hidtidige	praksis	
14.2. Det	blev	besluttet	at	fortsætte	den	hidtidige	praksis	med	at	opstille	

folketingskandidater	som	en	del	af	det	samlede	Hovedstadens	Radikale	Venstre.	
	
15. 	Kommuneforeningens	indstilling	til	folketingskandidater	i	Slotskredsen	og	

Falkonerkredsen	
15.1. I	Frederiksberg	Kommune	ligger	to	valgkredse	til	folketingsvalg:	

Falkonerkredsen	og	Slotskredsen.	Begge	kredse	er	ledige	
15.2. Slotskredsen:	Frederik	Rosberg	har	stillet	sig	til	rådighed	som	kandidat	til	

Slotskredsen.	
15.2.1. Frederik	præsenterede	sig	selv	og	sine	visioner	for	arbejdet	som	

kandidat	til	Folketinget.	
15.2.2. Frederik	Rosberg	blev	valgt	som	anbefalet	kandidat	til	Slotskredsen.	

15.3. Falkonerkredsen:	Thomas	Rohden	har	stillet	sig	til	rådighed	som	kandidat	til	
Falkonerkredsen.	
15.3.1. Thomas	præsenterede	sig	selv	og	sine	visioner	for	arbejdet	som	

kandidat	til	Folketinget.	
15.3.2. Thomas	Rohden	blev	valgt	som	anbefalet	kandidat	til	

Falkonerkredsen.	

	

16. 	Eventuelt.	
16.1. Ruben	takkede	for	sit	hidtidige	folketings-kandidatur,	og	gav	udtryk	for	stor	og	

engageret	begejstring	for	resultatet	af	de	tre	personvalg,	der	er	foretaget	her	til	aften.	
16.2. Nanna	fra	RV-Hovedstaden	takkede	for	at	få	mulighed	for	at	være	med.	
16.3. Ida	takkede	Victor	Dylander	for	fin	mødeledelse,	og	for	alle	medlemmers	

engagerede	og	gode	deltagelse.	

	
Generalforsamlingen	sluttede	kl.	21:30	


